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Szám: I/3 – 24/2024 

 

 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

 

Készült:  Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 2024. október 9-én  

9.00 órakor a Városháza dísztermében (2890 Tata, Kossuth tér 1.) megtartott 

alakuló üléséről. 

 

Jelen vannak: Michl József polgármester 

Bányai Tihamér, Boglári Zoltán, Gönczy Mihály, Hörömpöli Éva, Komondi Ágnes, Könyves 

Gusztáv, Kvittung Dániel, Robozné Schőnfeld Zsuzsanna, Szalay Ildikó, Szekeres Aliz és 

dr. Szerencsi Richárd képviselők, 

 

 

Tanácskozási joggal meghívottak közül jelen van: 

dr. Horváth József jegyző.  

dr. Lantai Éva aljegyző 

dr. Korencsi Melinda jegyzői kabinetvezető 

Labanc Györgyi díszpolgár 

 

Az ülésen továbbá jelen van:  

Dr. Kancz Csaba, a KEV Kormányhivatal Főispánja, Ströcker Zoltán, a Tatai Járási Hivatal 

vezetője, dr. Mózes István, Tatai Járási Hivatal Foglalkoztatási Osztály vezetője, Debreczeni 

István r. ezredes, a Tatai Rendőrkapitányság vezetője, Borsó Tibor, a megyei közgyűlés 

alelnöke, Kerti Katalin korábbi polgármesterasszony, Gyimóthy Géza, Tata város volt 

országgyűlési képviselője, az Országgyűlés volt alelnöke, Vámosi László, Tata Város Helyi 

Választási Bizottságának elnöke, Márkus Gábor Tata Város Helyi Választási Bizottságának 

elnökhelyettese, Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető, Fesselné Harsányi Marietta adó- 

és pénzügyi irodavezető, Lakos Zsuzsanna városfejlesztési és projekt irodavezető, dr. Bakos 

Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási irodavezető, Mürkl Levente környezetvédelmi és 

városüzemeltetési irodavezető. 

 

Továbbá a jegyzőkönyv mellékletét képező jelenléti ív szerinti személyek.  

 

 

M i c h l  József polgármester tisztelettel és sok szeretettel köszönt mindenkit az újonnan 

alakuló képviselő-testület ülésén. A 2024-2029-es évek képviselő-testülete a mai napon 

megalakul. Nagy szeretettel és tisztelettel köszönti Dr. Kancz Csaba urat, a Komárom-

Esztergom Vármegyei Kormányhivatal főispánját, köszöni, hogy elfogadta a meghívást. 

Köszönti Borsó Tibort, a megyei közgyűlés alelnökét, Kerti Katalin korábbi 

polgármesterasszonyt, Gyimóthy Géza urat, Tata város volt képviselőjét, az Országgyűlés volt 

alelnökét, Ströcker Zoltán urat, a Komárom-Esztergom Vármegyei Kormányhivatal Tatai Járási 

Hivatalának hivatalvezetőjét. Nagy szeretettel köszönti Debreceni István urat, a Tatai 
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Rendőrkapitányság vezetőjét és minden kedves megjelent vendéget. Név szerint nem sorol fel 

mindenkit, így együtt köszönti a jelenlévőket. Nagyon köszöni, hogy a társszervezetek, az 

intézményeik vezetői, az önkormányzat cégeinek vezetői és a sok kedves vendég, érdeklődő 

tatai polgár is jelen van a mai megalakuló ülésen. Külön is szeretettel köszönti azokat, akik a 

Tatai Televízión keresztül követik a mai alakuló ülésüket, illetve az interneten keresztül is 

láthatóak, így őket is szeretettel köszönti. Kéri, hogy kövessék figyelemmel az ülést, bár egy 

kicsit érdekes napra tették ezt a mai képviselő-testületi ülést, hiszen Strasbourgban is egy 

érdekes ülés van, így aki válogatni kíván, természetesen megteheti, mert Miniszterelnök úr mai 

beszédét is érdemes feltétlenül meghallgatni.  

 

Megállapítja a képviselő-testület határozatképes létszámban, a megválasztott 12 képviselő 

közül mind a 12 fő jelen van, így 12 fővel alakul meg a képviselő-testület. Az ülést 9:06 perckor 

megnyitja.  

 

 

N A P I R E N D  ELŐTT: 

Tájékoztatja a megjelenteket, először egy tájékoztató fog elhangzani a 2024. június 9-i napon 

megtartott helyi önkormányzati képviselők, polgármesterek és nemzetiségi önkormányzati 

képviselők általános választásáról. Felkéri Vámosi László urat, Tata Város Helyi Választási 

Bizottságának elnökét, tartsa meg tájékoztatóját. 

 

V á m o s i  László, Tata Város Helyi Választási Bizottságának elnöke elmondja, a helyi 

önkormányzati képviselők és polgármesterek, valamint a települési nemzetiségi önkormányzati 

képviselők 2024. évi általános választásán, 2024. június 9-én Tata városában a polgármester és 

egyéni választókerületi képviselői választás, valamint a nemzetiségi önkormányzati képviselők 

választása eredményes volt. A helyi választási bizottság 2024-ben 15 alkalommal ülésezett, 27 

napirendi pontot tárgyalt és 111 határozatot hozott, amelynek során egy esetben az ajánlóívek 

átadásának elmulasztása miatt 1.000,- Ft összegű pénzbírságot szabott ki. 9 db kifogás 

elbírálása tárgyában döntött. Két esetben a kifogások elbírálása során hozott döntések alapján 

összesen 125.000,- Ft összegű bírságot szabott ki, illetve három esetben a kampánycsend 

megsértése miatt hozott döntést, amelyet egy esetben megállapított, és két esetben elutasított. 

A polgármester választáson 4 polgármesterjelölt indult, akik az alábbi szavazatokat szerezték 

meg: Michl József a Fidesz - Magyar Polgári Szövetség és Kereszténydemokrata Néppárt 

jelölőszervezet jelöltje 4773 szavazatot, Kvittung Dániel, a FÜGE - Függetlenek Együtt 

Egyesület jelölőszervezet jelöltje 4676 szavazatot, Szalay Ildikó, a TETT - Tegyünk Együtt 

Tudatosan Településünkért Egyesület jelölőszervezet jelöltje 1591 szavazatot és Balogh István, 

a Mi Hazánk Mozgalom jelölőszervezet jelöltje 443 szavazatot kapott. Tata Város Helyi 

Választási Bizottsága a polgármester választás eredményét a 96/2024. (VI.10.) határozatában 

állapította meg. Jogorvoslati eljárást követően a határozat jogerőre emelkedett. Michl József 

megválasztott polgármester a megbízólevelét 2024. június 18-án vette át. Az egyéni 

választókerületi választáson Tata város 8 egyéni választókerületében 33 jelölt indult. A 07-es 

választókerületben 5 jelölt, a többi választókerületben 4 - 4 jelölt. Tata Város Helyi Választási 

Bizottsága a 2024. június 10-i ülésén állapította meg az egyéni választókerületi választás 

eredményét a 97-104/2024. (VI.10.) határozataiban. Az eredmény az 01. – 07. számú egyéni 

választókerületekben 2024. június 13-án 16:00 órakor vált jogerőssé. A 08. egyéni 

választókerületben a választás eredménye a jogorvoslati eljárás miatt 2024. június 20-án 16:00 

órakor lett jogerős. Az egyéni választókerületekben a következő képviselők szereztek 

mandátumot: A 01. számú választókerületben Komondi Ágnes, FÜGE - Függetlenek Együtt 

Egyesület, a 02. számú választókerületben Szekeres Aliz, FÜGE - Függetlenek Együtt 

Egyesület, a 03. számú egyéni választókerületben Kvittung Dániel, FÜGE - Függetlenek Együtt 
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Egyesület, a 04. számú egyéni választókerületben Robozné Schőnffeld Zsuzsanna Fidesz-

KDNP, a 05. számú egyéni választókerületben Hörömpöli Éva FÜGE - Függetlenek Együtt 

Egyesület, a 06. számú egyéni választókerületben dr. Szerencsi Richárd Fidesz-KDNP, a 07. 

számú egyéni választókerületben Gönczy Mihály Fidesz-KDNP, a 08. egyéni 

választókerületben Bányai Tihamér FÜGE, Függetlenek Együtt Egyesület. A megválasztott 

képviselők a megbízólevelüket 2024. június 26-án vették át. A kompenzációs listás választáson 

Tata városban 3 kompenzációs listás mandátum volt megszerezhető. A választáson az alábbi 4 

jelölőszervezet állított kompenzációs listát: Fidesz-Magyar Polgári Szövetség és 

Kereszténydemokrata Néppárt, FÜGE, Függetlenek Együtt Egyesület, TETT - Tegyünk Együtt 

Tudatosan Településünkért Egyesület és a Mi Hazánk Mozgalom. A kompenzációs listás 

választás eredményét 2024. június 22-én tartott ülésén állapította meg a választási bizottság a 

109/2024. (VI.22.) határozatával, amely 2024. június 25-én 16:00 órakor jogerőre emelkedett. 

A kompenzációs listáról 3 képviselő szerzett mandátumot, Rigó Balázs Fidesz-KDNP, 

Könyves Gusztáv FÜGE - Függetlenek Együtt Egyesület, Szalay Ildikó a TETT - Tegyünk 

Együtt Tudatosan Településünkért Egyesület jelöltje. A képviselők a megbízólevelet  

2024. június 26-án vették át. Rigó Balázs a Fidesz-KDNP képviselője 2024. augusztus 16-án 

lemondott mandátumáról. Tata Város Helyi Választási Bizottsága a 111/2024. (IX.17.) 

határozatával a mandátumot Boglári Zoltán, a Fidesz - Magyar Polgári Szövetség és 

Kereszténydemokrata Néppárt jelölőszervezet közös jelöltje részére adta ki. A határozat  

2024. szeptember 20-án jogerőre emelkedett. Boglári Zoltán képviselő a megbízólevelét  

2024. szeptember 25-én vette át. 

A Helyi Választási Bizottság nevében tisztelettel köszöni azt a folyamatos szakmai segítséget, 

amelyet a Helyi Választási Iroda munkatársaitól és személyesen dr. Horváth József jegyzőtől, 

a Helyi Választási Iroda vezetőjétől kaptak. Köszöni a szavazatszámláló bizottságok munkáját, 

akik nagyon sokat tettek a választás sikere érdekében. Az új képviselő-testületnek eredményes 

munkát és jó egészséget kíván.  

 

M i c h l  József polgármester megköszöni Elnök úrnak, illetve a választási bizottságnak, mind 

a városinak, mind az egyes szavazatszámláló bizottsági tagoknak a munkáját. Megköszöni a 

képviselőtársai nevében minden tagnak a közösségben végzett ilyen értelmű munkáját. 

Hozzáteszi, most egy kicsi szünet következik a számukra, majd 2026-ban folytathatják ezt a 

munkájukat. Hálásan köszöni a tatai választópolgároknak a nagy létszámban való részvételt a 

választásokon és azt, hogy kifejezték véleményüket és az új képviselő-testületet 

megválasztották. A nemzetiségi önkormányzatok képviselőit is megválasztották. Nekik is 

gratulál és nagyon jó munkát kíván mind a három, a roma, a német és a lengyel nemzetiségi 

önkormányzat tagjainak. 

Tájékoztatja a jelenlévőket, hogy az önkormányzati képviselők eskütételére kerül sor. Felkérni 

Vámosi László urat, a képviselői és a polgármesteri eskütétel lebonyolítására. 

 

V á m o s i  László, a Tata Város Helyi Választási Bizottság elnöke kéri, a képviselő-testület 

tagjai a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 28. §. (2) 

bekezdése alapján az esküt tegyék le. 

Indítványozza, hogy a képviselők dr. Horváth József jegyző után mondják az eskü szövegét, 

melyet mindenki meggyőződése szerint fejezhet be. „Isten engem úgy segéljen!” 

 

A képviselő-testület tagjai leteszik a törvényben foglalt esküt. 



4 

 

V á m o s i  László, a Tata Város Helyi Választási Bizottság elnöke felkéri Michl József 

polgármester urat, hogy a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. 

törvény 63. §-a alapján az esküt a képviselő-testület előtt tegye le. 

 

A Polgármester leteszi az esküt. 

 

M i c h l  József polgármester a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 

CLXXXIX. törvény 63. §-a alapján elhangzott eskütételét követően aláírja az esküokmányt, és 

kéri képviselőtársait, hogy az előttük lévő esküokmányt írják alá.  

Felkéri Dr. Kancz Csaba főispán urat, tartsa meg köszöntőbeszédét.  

 

Dr. K a n c z  Csaba, a Komárom-Esztergom Vármegyei Kormányhivatal főispánja 
szeretettel köszönt mindenkit. Elsősorban gratulál Michl József polgármester úrnak, aki az 5. 

ciklusát kezdi meg. Nagyon jó munkát kíván Polgármester úrnak, és természetesen ugyanilyen 

szeretettel gratulál minden kedves képviselőnek, aki egyéni körzetben nyerte el a választók 

bizalmát, illetve azoknak a képviselőknek is, akik kompenzációs listán jutottak mandátumhoz. 

Úgy gondolja, minden alakuló ülésnek megvan az ünnepélyessége, és minden alakuló ülés sokat 

jelent azoknak a képviselőknek, akik először kezdik meg ezt a közösségi szolgálatot, közösségi 

munkát. Amikor rápillantott erre a Mikro Voks-rendszerre, eszébe jutott, hogy 18 évvel ezelőtt 

lett először képviselő. A torkában dobogott a szíve, amikor az esküszöveget el kellett mondania, 

és mennyire nehéz volt az első testületi üléseken a saját gondolatait megfogalmazni. Arra bíztat 

minden képviselőt, hogy legyen bátor, és a település érdekében, ahogy az esküszövegben is 

elhangzott, a legjobb tudása szerint tegyen meg mindent. Nagyon örül annak is, hogy a 

vármegye egyik legkiválóbb jegyzője, dr. Horváth József úr ad szakmai segítséget minden 

képviselőnek. Azt gondolja, hogy a hivatalra, mint az ülések előkészítésében szerepet vállaló 

szervezetre mindig számíthatnak a képviselők párthovatartozástól, illetve jelölőszervezettől 

függetlenül. Harmadik alkalommal van jelen, hiszen itt volt az alakuló ülésen 2014-ben és 

2019-ben is. Ahogy a választópolgárok döntöttek, úgy gondolja, talán most alakul ki egy olyan 

szituáció, ahol igazán a konszenzuskeresés és az együttműködés lesz a következő évek egyik 

legfontosabb feladata. Nagyon bízik benne, hogy a város fejlődésének az érdekében ezt a 

feladatot sikerrel veszi a település. A Kormányhivatal részéről egy kicsit háttérben vannak, de 

az önkormányzatok autonómiáját, az önkormányzatok szabad cselekvését mindig tiszteletben 

tartva, nyilván csak akkor lépnek fel, amikor segíteni kell, vagy valamilyen problémás eset van. 

Jelen van a Járási Hivatal vezetője, Ströcker Zoltán úr is, aki igyekszik az üléseken itt lenni. 

Elmondja, arra vállal mindig feladatot, hogy a legnagyobb települések képviselő-testületét 

megismerje, amely nem könnyű munka, hiszen sok új nevet kell megjegyeznie, de igyekszik 

legalább a vármegye városainak a képviselő-testületeit megismerni. Nagyon nagy öröm 

számára, hogy mind a 76 településen itt a vármegyében, úgy gondolja, el tud indulni a munka. 

Nagy öröm itt lennie Tatán, hiszen a vármegye 3. legnagyobb lélekszámú városa. Ha külső 

szemlélőként érkeznek ide a településre - úgy gondolja, találkozva az országban számos 

emberrel, - csak a legnagyobb pozitívummal nyilatkozik mindenki a városról. Nyilván a munka 

során szembesülni fognak problémákkal, nehézségekkel, megoldandó feladatokkal, és mint 

mindig, minden feladatot vélhetőleg nem sikerül majd megoldani, de azt kívánja, hogy az 5. év 

végére mindenki úgy értékelje a munkáját, és úgy vonjon számadást, hogy ez egy igazán sikeres 

5 esztendő volt. Úgy gondolja, hogy a maguk részéről ebben partnerek lesznek. Még egyszer 

gratulál mindenkinek, a teremben helyet foglaló bizottsági tagoknak is. Ahogy Polgármester úr 
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említette, a szívéhez nagyon közel állnak a nemzetiségi önkormányzatok, hiszen maga is 

nemzetiségi származású, így nekik is nagyon jó munkát kíván. Kívánja, hogy Tata érdekében 

sikerrel abszolválják ezt a ciklust és sikerrel induljon el az alakuló ülés után a munka. 

 

M i c h l  József polgármester megköszöni Főispán úrnak, illetve még egyszer megragadva az 

alkalmat szeretné megköszönni a Kormányhivatalnak az együttműködését, segítségét. 

Rengeteg mindenben van dolguk egymással, hiszen a város szerteágazó sok-sok feladatánál 

többször előjön és felbukkan, hogy ezt a Kormányhivatallal is egyeztetik, vagy akár a 

Kormányhivatal az a hatóság, amely segíti a munkát egyes döntésekben. Köszönik ezt az 

együttműködést és kérik továbbra is Főispán úrtól.  

Az előre megküldött napirendekre tesz javaslatot, hogy a továbbiakban annak menete szerint 

tárgyaljanak a mai ülésükön. Ismerteti, egy nagyon fontos rendeletet kell elfogadniuk, az 

Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatát. Ezt követően a polgármester 

illetményéről kell dönteniük. Hozzáteszi, ez mindig az első szép feladata az új képviselő-

testületnek, törvény adta kötelezés. Majd az alpolgármesterek megválasztására, eskütételére, 

illetve a tiszteletdíjuk, illetményük megállapítására kerül sor. Ezt követően megválasztják a 

bizottsági elnököket és a tagokat a három bizottságukba, és a megválasztott nem képviselő 

tagok, akiket újra köszönt, szintén leteszik az esküt. A végén az 5. napirendként a szokásos 

módon a polgármesteri program ismertetésére szóbeli előterjesztés formájában kerül sor.  

 

M i c h l  József polgármester érdeklődik, van-e kérdés, hozzászólás a napirenddel 

kapcsolatban.  

 

Hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja a korábban írásban megküldött meghívó szerinti 

napirendi pontokat, az alábbiak szerint, 

 

 

mellyel a képviselő-testület jelenlévő 12 tagja, 11 igen és 1 nem szavazattal egyetért és a 

következő határozatot hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

311/2024. (X.9.) határozata 

a 2024. október 9-i testületi alakuló ülésen tárgyalandó 

napirendi pontok meghatározásáról 

 

Tata Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a mai ülésén, a jegyzőkönyv mellékletét 

képező I/3 – 23/2024. sz. meghívón szereplő témákat tárgyalja, az alábbiak szerint: 

 

N A P I R E N D: 

1. Rendelet-tervezet az Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról  

 Előterjesztő:  Michl József polgármester 

 Előadó:  dr. Horváth József jegyző 

 

2. Tájékoztatás a polgármesteri illetményről 

 Előterjesztő:  dr. Horváth József jegyző 

 

3.  A) Az alpolgármesterek megválasztása, eskütétele 

 B) Az alpolgármester tiszteletdíjának megállapítása 
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 C) Az alpolgármester illetményének megállapítása 

 Előterjesztő:  Michl József polgármester 

 Előadó:  dr. Horváth József jegyző 

 

4. A) A bizottsági elnökök és tagok megválasztása 

 B) A megválasztott, nem képviselő bizottsági tagok eskütétele 

 Előterjesztő:  Michl József polgármester 

 Előadó:  dr. Horváth József jegyző 

 

5. A polgármesteri program ismertetése (szóbeli előterjesztés) 

 Előterjesztő:  Michl József polgármester 

 

 

 

 

1. N A P I R E N D 

Rendelet-tervezet az Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról  

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó:  dr. Horváth József jegyző 

 

 

M i c h l  József polgármester ismerteti a napirendi pontot. Tájékoztatásul elmondja, a rendelet 

megtárgyalását és a polgármesteri illetmény megállapítását követően tartanak egy rövid 

szünetet, hogy a rendeletet ki tudják hirdetni. Hosszas egyeztetésnek köszönhetően, és itt 

szeretné megköszönni képviselőtársainak a közös munkát, mert annak köszönhetően alakították 

ki a korábbi Szervezeti és Működési Szabályzatuk javításával, átfogalmazásával, 

kiegészítésével, módosításával az új SZMSZ-üket, amely tartalmazza, hogy a város továbbra is 

két alpolgármesterrel fog dolgozni, illetve három bizottsággal. A bizottságok struktúráját, 

felépítését, neveit is tartalmazza az új SZMSZ-ük, valamint a működésükre vonatkozó minden 

olyan részletet, amelyet abban szükséges megfogalmazniuk. Részletesebben most nem 

ismerteti, hiszen nyilvánossá tették, mindenki elolvashatta, a képviselőtársai különösen is jól 

ismerik már. Érdeklődik, van-e kérdés, hozzászólás, vélemény, javaslat az előterjesztéshez.  

 

Hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja az Önkormányzat Szervezeti és Működési 

Szabályzatáról szóló rendelet-tervezetet a jegyzőkönyv mellékletét képező, I/9-165/2024. 

számú előterjesztés szerinti tartalommal,  

 

mellyel a képviselő-testület jelenlévő 12 tagja, 10 igen és 2 nem szavazattal egyetért és a 

következő rendeletet alkotja: 

 

 

Tata Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

16/2024. (X.9.) önkormányzati rendelete 

az Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról 

 

 

(A rendelet teljes szövege a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
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2. N A P I R E N D 

Tájékoztatás a polgármesteri illetményről 

Előterjesztő: dr. Horváth József jegyző 

 

M i c h l  József polgármester ismerteti a napirendi pontot. Elmondja, dr. Horváth József 

jegyző úr az előterjesztő. Jelzi, hogy érintettsége miatt a szavazásban nem vesz részt. Megadja 

a szót dr. Horváth József jegyző úrnak.  

 

dr. H o r v á t h  József jegyző ismerteti, a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. 

évi CLXXXIX. törvény 71.§ (4) bekezdése a polgármester illetményét összegszerűen határozza 

meg. Annak megállapítása a lakosságszám figyelembevételével történik. Ettől az összegtől a 

képviselő-testület nem térhet el, nincsen tól-ig határ. A törvény alkalmazásában a vonatkozó 

lakosságszám Tata esetében 22.460 fő, és ez alapján az önkormányzati törvény 71. § (4) 

bekezdés f) pontja szerint a polgármester fizetése, illetménye havonta 975.000,- Ft bruttó 

összeg. A törvény 71. § (6) bekezdése rendelkezik a költségtérítésről is, amely szerint havonta 

az illetményének 15 %-ában meghatározott összegre jogosult. Ez összegszerűen 146.250,- Ft 

bruttó összeg. Ezen két összeg elfogadására tesz javaslatot az előterjesztésben.  

 

Hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja a polgármester törvényben meghatározott 

illetményéről szóló határozati javaslatot a jegyzőkönyv mellékletét képező I/9-162/2024. 

számú előterjesztés szerinti tartalommal,  

 

mellyel a képviselő-testület szavazásban résztvevő 11 tagja, egyhangú 11 igen szavazattal 

egyetért és a  következő határozatot hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

312/2024. (X.9.) határozata 

a polgármester törvényben meghatározott illetményéről 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete megállapítja, hogy a Magyarország helyi 

önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény (a továbbiakban: Mötv.) 71.§ (4) 

bekezdés f) pont alapján 2024. október 1. napjával Michl József Imre Tata Város főállású 

Polgármesterének illetménye 975.000 Ft/hó, az Mötv. 71.§ (6) bekezdése alapján költségtérítése 

146.250 Ft/hó. 

 

Határidő: 2024. október 31. 

Felelős:  dr. Horváth József Jegyző 

 

 

Michl József polgármester a határozati javaslat elfogadásában nem vett részt. 

 

 

 

M i c h l  József polgármester 9:31-kor szünetet rendel el. 

 

 

Az ülés 9:45-kor folytatódik. A képviselő-testület 12 fővel határozatképes. 
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3. N A P I R E N D 

A) Az alpolgármesterek megválasztása, eskütétele 

B) Az alpolgármester tiszteletdíjának megállapítása 

C) Az alpolgármester illetményének megállapítása 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó:  dr. Horváth József jegyző 

 

M i c h l  József polgármester ismerteti a napirendi pontot. Elmondja a Magyarország helyi 

önkormányzatairól szóló törvény 74. § (1) bekezdése alapján a képviselő-testület a 

polgármester javaslatára a polgármester helyettesítésére, munkájának segítésére 

alpolgármestereket választhat. Az alpolgármesterek a polgármester irányításával látják el a 

feladataikat. Az alpolgármester jogai és kötelezettségei a megválasztásával keletkeznek, és a 

megbízatása megszűnésével szűnnek meg. Tájékoztatja képviselőtársait, hogy az 

alpolgármesterek megválasztása titkos szavazással történik, és minősített többségű szavazat 

szükséges. Ez azt jelenti, hogy legalább 7 szavazatra van szükség ahhoz, hogy az 

alpolgármestert megválasszák. A Szervezeti és Működési Szabályzatukra figyelemmel - 

amelyet az előbb fogadtak el és már kihirdettek, tehát érvénybe lépett - a titkos szavazás kétféle 

módon is történhet. Az egyszerűbb módja, ha a szavazatszámláló berendezés igénybevételével 

történik. Ez azt jelenti, tud olyat ez a Mikro Voks-rendszer, hogy nem látható se az, hogy milyen 

gombot nyomott meg a képviselő a saját szavazófelületén, se a kivetítőn nem lesz látható, hogy 

ki miről szavazott, ki szavazott igennel, nemmel, tartózkodással. Azt javasolja, hogy ezzel a 

megoldással döntsenek az alpolgármesterek személyéről, de amennyiben van képviselőtársai 

közül egyharmadnyi, akik másként gondolják, és szeretnének papíron szavazni, hagyományos 

módszerrel, akkor azt kéri, hogy jelezzék. Érdeklődik, van-e ilyen kezdeményezés. Nincsen. 

Megállapítja, mindenki elfogadta, hogy az eredetileg jelzett formában tudnak szavazni. 

Jogszabályi felhatalmazás alapján két alpolgármesterre tesz javaslatot. Először dr. Szerencsi 

Richárd, majd Kvittung Dániel képviselőtársukra.  

 

Hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja a képviselő-testület tagjai közül társadalmi 

megbízatású alpolgármester választásáról szóló határozati javaslatot a jegyzőkönyv mellékletét 

képező I/9-164/2024. számú előterjesztés szerinti tartalommal,  

 

mellyel a képviselő-testület jelenlévő 12 tagja, 7 igen, 3 nem és 1 tartózkodással (1 fő nem 

szavazott) egyetért és a következő határozatot hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

313/2024. (X.9.) határozata 

a képviselő-testület tagjai közül társadalmi megbízatású alpolgármester választásáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 

2011. évi CLXXXIX. törvény 74.§ (1) bekezdése alapján 2024. október 9. napjával  

dr. Szerencsi Richárd képviselőt társadalmi megbízatású alpolgármesternek megválasztja. 

 

Határidő: 2024. október 9. 

Felelős:  Michl József polgármester 

 

 

M i c h l  József polgármester megállapítja a szavazás eredményét, mely szerint 7 igen, 3 nem, 

1 tartózkodás szavazat és 1fő nem szavazott. Szívből gratulál Alpolgármester úrnak.  
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Szavazásra bocsátja a képviselő-testület tagjai közül főállású alpolgármester választásáról 

szóló határozati javaslatot a jegyzőkönyv mellékletét képező I/9-164/2024. számú előterjesztés 

szerinti tartalommal,  

 

mellyel a képviselő-testület jelenlévő 12 tagja, 11 igen és 1 nem szavazattal egyetért és a 

következő határozatot hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

314/2024. (X.9.) határozata 

a képviselő-testület tagjai közül főállású alpolgármester választásáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 

2011. évi CLXXXIX. törvény 74.§ (1) bekezdése alapján 2024. október 9. napjával Kvittung 

Dániel képviselőt főállású alpolgármesternek megválasztja. 

 

Határidő: 2024. október 9. 

Felelős:  Michl József polgármester 

 

 

M i c h l  József polgármester szívből gratulálok Kvitting Dánielnek is, akit megválasztottak 

a mai napon főállású alpolgármesternek. A döntéshozatal előtt nem mondta el, de 

képviselőtársai mindannyian tisztában voltak vele, hogy dr. Szerencsi Richárd esetében 

társadalmi megbízatású státuszról döntöttek. Megállapítja, hogy Kvittung Dániel és  

dr. Szerencsi Richárd alpolgármesterek segítik a jövőben a munkáját. Megköszöni a testületnek 

a támogatást, az alpolgármestereknek pedig, hogy vállalták ezt a feladatot.  

 

Felkéri a megválasztott alpolgármestereket, hogy a Magyarország helyi önkormányzatairól 

szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 79. § (2) bekezdése alapján tegyék le az esküt a képviselő-

testület előtt, majd írják alá az esküokmányt. Kéri először Kvittung Dániel mondja el az eskü 

szövegét. 

 

 

Kvittung Dániel leteszi az alpolgármesteri esküt. 

 

 

M i c h l  József polgármester felkéri dr. Szerencsi Richárdot, tegye le az esküt. 

 

 

Dr. Szerencsi Richárd leteszi az alpolgármesteri esküt. 

 

 

Kvittung Dániel és dr. Szerencsi Richárd alpolgármesterek az eskütételt követően aláírják az 

esküokmányt. 

 

 

M i c h l  József polgármester a napirend további részében az alpolgármesterek tiszteletdíjának 

és illetményének megállapítására tesz javaslatot. Kéri, a kivetítőn látható határozati 

javaslatokról döntsenek. Dr. Szerencsi Richárd társadalmi megbízatású alpolgármester 

tiszteletdíját 438.750.- Ft/hó összegben állapítja meg a törvény a jogszabály adta lehetőségeket 

figyelembe véve, a költségtérítésre 65.813,- Ft összegben jogosult. Kvittung Dániel illetményét 
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877.500,- Ft/hó összegben javasolja megállapítani és a költségtérítése 131.625,- Ft/hó. 

Elmondja, mind a két alpolgármester jelezte, hogy illetményének megállapításában nem kíván 

részt venni. Kéri, először dr. Szerencsi Richárd tiszteletdíjáról és költségtérítéséről döntsenek 

egyben.  

 

Szavazásra bocsátja az előterjesztés III. – IV. határozati javaslatait a jegyzőkönyv mellékletét 

képező I/9-164/2024. számú előterjesztés szerinti tartalommal, 

 

mellyel a képviselő-testület szavazásban résztvevő 10 tagja, 8 igen és 2 tartózkodás mellett 

egyetért és a  következő határozatokat hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

315/2024. (X.9.) határozata 

a társadalmi megbízatású alpolgármester tiszteletdíjáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 

2011. évi CLXXXIX. törvény 80.§ (2) bekezdése alapján 2024. október 9. napjával  

dr. Szerencsi Richárd társadalmi megbízatású alpolgármester tiszteletdíját 438 750 Ft/hó 

összegben (jogszabályban foglaltak szerinti 90 %-nak megfelelő mértékben) állapítja meg. 

 

Határidő: intézkedésre 2024. október 31. 

Felelős:  Michl József polgármester 

 

 

 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

316/2024. (X.9.) határozata 

a társadalmi megbízatású alpolgármester költségtérítéséről 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 

2011. évi CLXXXIX. törvény 80.§ (3) bekezdése alapján megállapítja, hogy 2024. október 9. 

napjával dr. Szerencsi Richárd társadalmi megbízatású alpolgármester költségtérítése 65 813 

Ft/hó. 

 

Határidő: intézkedésre 2024. október 31. 

Felelős:  Michl József polgármester 

 

 

Dr. Szerencsi Richárd és Kvittung Dániel alpolgármesterek a határozati javaslatok 

elfogadásában nem vettek részt. 

 

 

 

Szavazásra bocsátja az előterjesztés V. – VI. határozati javaslatait a jegyzőkönyv mellékletét 

képező I/9-164/2024. számú előterjesztés szerinti tartalommal, 

 

mellyel a képviselő-testület szavazásban résztvevő 11 tagja, 10 igen és 1 nem szavazattal 

egyetért és a  következő határozatokat hozza: 
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Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

317/2024. (X.9.) határozata 

a főállású alpolgármester illetményéről 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 

2011. évi CLXXXIX. törvény 80.§ (1) bekezdése alapján 2024. október 9. napjával Kvittung 

Dániel főállású alpolgármester illetményét 877 500 Ft/hó összegben (jogszabályban foglaltak 

szerinti 90 %-nak megfelelő mértékben) állapítja meg. 

 

Határidő: intézkedésre 2024. október 31. 

Felelős:  Michl József polgármester 

 

 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

318/2024. (X.9.) határozata 

a főállású alpolgármester költségtérítéséről 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 

2011. évi CLXXXIX. törvény 80.§ (3) bekezdése alapján megállapítja, hogy 2024. október 9. 

napjával Kvittung Dániel főállású alpolgármesternek költségtérítése 131 625 Ft/hó. 

 

Határidő: intézkedésre 2024. október 31. 

Felelős:  Michl József polgármester 

 

Kvittung Dániel alpolgármester a határozati javaslatok elfogadásában nem vett részt. 

 

 

 

4. N A P I R E N D 

A) A bizottsági elnökök és tagok megválasztása 

B) A megválasztott, nem képviselő bizottsági tagok eskütétele 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó:  dr. Horváth József jegyző 

 

M i c h l  József polgármester ismerteti a napirendi pontot. Elmondja, ahogy korábban 

említette, hosszas egyeztetést tettek képviselőtársaival, amelyben az SZMSZ részleteit 

kimunkálták és ennek a munkának a során döntést hoztak arról is, hogy három bizottság segíti 

a jövőben a képviselő-testület munkáját. Három bizottság a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság, a 

Városfejlesztési, Városüzemeltetési és Környezetvédelmi Bizottság, valamint a Humán 

Bizottság látják majd el a feladataikat. Láthatóan a korábbi évek gyakorlatához képest változás 

van, hiszen korábban két bizottság volt, a humán bizottság végezte az ügyrendi feladatokat, 

amely most átkerült a pénzügyibe, illetve létrejött egy új bizottság, amely egy kibővített 

feladatkörrel és nagyobb létszámmal, mint a másik kettő, fogja ellátni a feladatait. 8 nem 

képviselő munkatársuk lesz a bizottságokban, tehát bizottsági tag. 4 – 4 tagot jelölt a FÜGE és 

a Fidesz-KDNP. Minden képviselő valamelyik bizottságban kap feladatot, illetve van két olyan 

képviselő, akik két bizottságban is ellátnak feladatot a jövőben. Érdeklődik, van-e kérdés, 

hozzászólás az előterjesztéshez. Amennyiben nincs, akkor döntéseket tudnak hozni. A kivetítőn 

láthatóak a bizottsági névsorok. Látható, hogy a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottságban kik 

vesznek részt, a Városfejlesztési, Városüzemeltetési és Környezetvédelmi Bizottságban 5 
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képviselő és 4 nem képviselő tag lesz, illetve a Humán Bizottságban is látható, hogy a 3 

képviselő mellett 2 nem képviselő tag vesz részt a munkában. A három bizottság elnökeinek - 

a közös megegyezés és a közösen kialakított álláspont alapján - a Pénzügyi és Ügyrendi 

Bizottságba Boglári Zoltánt javasolja, a Városfejlesztési, Városüzemeltetési és 

Környezetvédelmi Bizottságba Komondi Ágnes képviselőasszonyt, és a Humán Bizottságba 

Bányai Tihamért javasolja. Az a feladatuk, hogy az ismertetett bizottsági struktúrához és a 

jelzett nevekhez válasszák meg a külső bizottsági tagokat is. Javasolja, ahogy a kivetítőn is 

olvasható Kiss Tamás, Juhász Tamás, László Tamás, Klement Diána, Ballabás Gábor, Schenk 

Attila, dr. Varga András és Horváth Tünde Csilla nem képviselőtársaikat válasszák meg a 

bizottságok tagjainak. A határozati javaslat a kivetítőn látható, amelyben szerepelnek a 

képviselőtagok, illetve az elnökök is.  

Megkérdezi, hogy van-e kérdés, hozzászólás a napirendhez. 

 

Hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja a bizottsági elnökök és tagok megválasztásáról 

szóló határozati javaslatot a jegyzőkönyv mellékletét képező I/9-163/2024. számú előterjesztés 

szerinti tartalommal,  

 

mellyel a képviselő-testület jelenlévő 12 tagja, 11 igen és 1 nem szavazattal egyetért és a 

következő határozatot hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

319/2024. (X.9.) határozata 

a bizottsági elnökök és tagok megválasztásáról 

 

Tata Város Önkormányzati Képviselő-testülete bizottságaiba az alábbi személyeket választja 

meg: 

 

 

1. Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság 
 

Elnöke: Boglári Zoltán képviselő 

Tagjai: Szekeres Aliz (elnökhelyettes) képviselő 

 Könyves Gusztáv képviselő 

 Kiss Tamás nem képviselő 

 Juhász Tamás nem képviselő 

 

 

2. Városfejlesztési, Városüzemeltetési és Környezetvédelmi Bizottság 
 

Elnöke: Komondi Ágnes képviselő 

Tagjai: Gönczy Mihály (elnökhelyettes) képviselő 

 Szekeres Aliz képviselő 

 Könyves Gusztáv képviselő 

 Szalay Ildikó képviselő 

 László Tamás nem képviselő 

 Klement Diána nem képviselő 

 Ballabás Gábor nem képviselő 

 Schenk Attila nem képviselő 
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3. Humán Bizottság 

 

Elnöke: Bányai Tihamér képviselő 

Tagjai: 
Robozné Schőnfeld Zsuzsanna  

(elnökhelyettes) 
képviselő 

 Hörömpöli Éva képviselő 

 Dr. Varga András nem képviselő 

 Horváth Tünde Csilla nem képviselő 

 

Határidő:  2024. október 9. 

Felelős:  Michl József polgármester 

 Dr. Horváth József jegyző 

 

 

 

M i c h l  József polgármester elmondja, a következő feladat, hogy a nem képviselőtársaik is 

tegyenek esküt a közös munka megkezdésekor. Kéri dr. Horváth József jegyző urat, az eskü 

szövegét olvassa elő, a jelenlévő nem képviselő bizottsági tagok tegyék le az esküt. Jelzi, egy 

nem képviselő tag nincs jelen, de most őt is megválasztották, ő a következő képviselő-testületi 

ülésen tudja letenni majd az esküjét. Kéri a bizottsági tagoktól, hogy az eskü szövegét Jegyző 

úr elolvasása után mondják.  

 

A bizottságok jelen lévő nem képviselő tagjai leteszik az esküt  

az Mötv. 40. § (1) bekezdése szerint.  

 

 

M i c h l  József polgármester szívből gratulál a megválasztott bizottsági tagoknak, jó munkát 

kíván nekik. Hozzáteszi, feladatban nem lesz hiány, igyekeznek a lehető leggyorsabban elérni 

azt az állapotot, hogy minél több, jó döntést tudjon hozni az új képviselő-testület, ezt 

megelőzően pedig a bizottságok tudják a feladatukat elvégezni.  

 

 

A bizottságok nem képviselő tagjai az esküt követően aláírják az esküokmányt.  

 

 

 

 

5. N A P I R E N D 

A polgármesteri program ismertetése 

(szóbeli előterjesztés) 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

 

M i c h l  József polgármester ismerteti a napirendi pontot. Tájékoztatja a képviselő-testület 

tagjait, a napirend után Jegyző úr néhány praktikus jelzést kíván adni képviselőknek a 

feladataikat illetően. Ahogy Főispán úr is jelezte, az 5. ciklusát kezdi meg polgármesterként. 

Hálásan köszöni mindenkinek a támogatását, biztatását, segítségét és itt szeretné újra 

megköszönni az előző képviselő-testületnek is a munkáját. Egy nagyon nehéz időszakban, sok-

sok különböző nehézséggel, problémával, külső nehezítő körülménnyel kellett megküzdenie a 

képviselő-testületnek. Hálás köszönetét fejezi ki érte. Ugyanígy nagyon köszöni dr. Horváth 

József jegyző úrnak és az irodavezetőknek, valamint a hivatal munkatársainak is az áldozatos 
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munkáját ebben a nem könnyű időszakban. Derekasan állták a sarat és segítették a képviselő-

testület mindenkori munkáját. Egy új idő kezdődik a mai eskütétellel, újabb 5 éves ciklusba 

kezdenek bele. A rendszerváltozás - vagy kinek hogy tetszik ez a megfogalmazás – 

időszakában, idejében, az elmúlt évtizedekben - amióta a szocializmus hála istennek megszűnt 

az országban -, ennek az időnek a figyelembevételével azt tapasztalhatják, hogy minden 

településen, így Tatán is, sikerült megtanulni azt, hogy mit jelent az önkormányzatiság. Az a 

közös munka, amelyet a város érdekében a képviselő testület, mint a város egészének, az 

önkormányzatnak, mert a város egésze az önkormányzat és neki van képviselő-testülete. Az 

önkormányzat az egész várost jelenti és a városban élőket. A város fejlődéséért, az 

önkormányzat képviseletében minden testület - a korábbi testületek is - igyekeztek mindent 

megtenni, hogy a lehető legjobban fejlődjön a város. Azt javasolja, hogy a munkát továbbra is 

a Magyary-terv mentén szervezzék, erre vonatkozóan az előző képviselő-testület I. olvasatban 

tárgyalta a Magyary-terv 3.0 anyagot, amelynek egy új alcímet adtak, „Kézikönyv Tata 

megismeréséhez, megértéséhez és jövőjének alakításához”. Reméli, ahogyan az egyik 

egyeztetésen, amelyet ennek a témának szenteltek, képviselőtársaival a jövőben el tudnak jutni 

egy olyan helyzetbe, hogy a Magyary-terv 3.0-ról közösen döntést tudnak hozni. 

Mindenképpen javasolja azt, hogy legyen egy olyan vezérfonal a munkájuk előtt, amelyet a 

következő 5 évben is követhetnek. Ezzel együtt, vagy ezzel párhuzamosan, mint minden 

önkormányzatnak, el kell készíteni a ciklusra szóló gazdasági tervét, gazdasági programját, amit 

a következő félévben fognak elkészíteni, amelyről döntést hoz a képviselő-testület. Magyary 

Zoltánról nevezték el a tervet, mert az első városfejlesztési tervet tőle olvashatták az 1930-as 

évekből. Lassan 100 éve lesz, hogy Magyary Zoltán az akkori cikkeit megírta, illetve kis 

kiadványában megfogalmazta, hogy „Mi lesz veled Tata-Tóváros”. Ezt a kis röpiratát akkor 

fogalmazta meg, amikor a két város egyesítésében hatékonyan munkálkodva eredmény 

született, így 1938-ban egy miniszteri rendeletnek köszönhetően egyesült a városuk. Tata és 

Tóváros képviselő-testülete saját szándékból nem kívánta ezt az egyesülést létrehozni. 

Mindegyik testület úgy gondolta, - ahogy ezt a néhány évvel ezelőtt bemutatott nagyszerű tatai 

drámában vagy musicalben bemutatták- azon aggódott, hogy a másik biztosan majd kijátssza 

őt, s a másiknak a tartozásait ne neki kelljen helyrehozni, a másik által megtakarított pénzt, 

nehogy az egyik költse el. Egy nehéz helyzetben valamilyen módon ők külön szerettek volna 

maradni, de Magyary Zoltán bátorságát és hatékony munkavégzését az a döntés követte, hogy 

Tata és Tóváros 1938-ban egyesült. Amióta megismerte az idei esztendő választási eredményét, 

azóta az a példa van előtte. Szükség van arra, hogy felül tudjanak emelkedni időnként azon a 

kérdésen is, ha nem egyöntetű, nem egy stílusú, nem egyhangú, nem egy irányba gondolkodó 

közösség nyeri el a többséget Tata város képviselő-testületében, hanem egy olyan helyzet alakul 

ki, amilyen Tatán most kialakult, vagyis a FÜGE közössége 6 fővel vesz részt a képviselő-

testület munkájában, a Fidesz-KDNP 5 fővel, és a TETT 1 fővel képviselteti magát a 

testületben, amiből rögtön megállapítható az előbbi szavazásoknál elmondottakból is, hogy 7 

szavazata egyiknek sincs. Semelyik közösség egyedül Tata városa érdekében döntést nem tud 

hozni. Arra vannak inkább jó értelemben kényszerítve, mint kárhoztatva, hogy csak úgy tudnak 

döntéseket hozni, ha a közösségeik hajlandóak egymással szóba állni, hajlandóak 

megegyezésre jutni, kompromisszumot gyakorolni. Csak ez az egyetlenegy út van, amivel 

eredményt tudnak majd elérni. Márpedig ha mindannyian komolyan gondolták azt, amelyet a 

kampányban elmondtak, hogy szeretnék Tata város fejlődését tovább segíteni, és az előbbi 

esküben is ezt erősítették meg, akkor nincs más módja a munkának, minthogy a kampányt a 

mai nappal lezárják és elindítják a mai nappal a következő 5 év képviselő-testületi 

eredményeket hozó munkáját. Ebben szeretne kezet nyújtani és felajánlani, hogy minden 

erejével azon lesz, hogy ennek az egyezségnek mindig eljussanak arra a pontjára, amivel olyan 

döntést tudnak hozni, hogy az a tataiak számára egészen biztos, hogy jó lesz. Nagy szükség lesz 

az egymás iránti türelemre. A stílusukat lehet, hogy itt-ott érdemes lesz faragniuk, átalakítaniuk, 
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végiggondolniuk. Fontos lesz, hogy kifelé mit beszélnek arról, ami a belső egyeztetéseken 

történik, és mindenki úgy érkezzen ezekre az egyeztetésekre, kompromisszumkeresésekre, 

hogy arra vonatkozóan is van a szívében, fejében javaslat, hogyan tud ő is segíteni abban, hogy 

létrejöhessen az egyezség egymás között. Nem szeretne olyan előterjesztéseket aláírni, 

amelyről nem született előtte megegyezés. Javaslatot tett erre vonatkozóan is 

képviselőtársainak és azt reméli, hogy rögtön az elején ebben is kompromisszumra tudnak jutni, 

mert annak semmi értelme, hogy úgy tárgyaljanak előterjesztéseket, hogy utána azokat nem 

fogadják el. Olyan előterjesztések megtárgyalásának van értelme itt a testületben, amelyekről a 

végén döntést is tudnak hozni, pozitív döntést, tehát el tudják fogadni. Ez nem megalkuvást 

jelent, nem önmaguk megtagadását, meg az eddigiek által elmondottaknak a szembeköpését, 

hanem azt jelenti, hogy a helyzet tudomásulvételével végzik a munkájukat, mert nem tudják 

máshogy végezni, csak ezzel a hozzáállással és ezzel az attitűddel tudnak dolgozni a jövőben. 

Első és legfontosabb feladatuk továbbra is az, amelyet minden ciklusban elhatároztak és 

tartottak is, hogy a város működőképességének a fenntartását biztosítaniuk kell. Elsősorban az 

intézményeik és a kötelező önkormányzati feladataikat kell ellátniuk, minden más ezután 

következik. Az önként vállalt feladataik ezt követően jöhetnek a sorban. Legelső, hogy a 

kötelező feladataikat precízen el tudják végezni, el tudják látni. Természetes, hogy ezen belül 

is nagy a mozgásterük és sokféle lehetőségük nyílik, így javasolja, hogy a jövőben is maradjon 

tagja a Kistérségi Társulásnak Tata városa. Hallották mindannyian Navracsics Tibor miniszter 

úr legújabb gondolatát, az önkormányzatok milyen módon legyenek a térségi fejlesztésnek a 

motorjai, különösen a járásközpontú városok, milyen módon vegyenek ebben részt. Meglátják, 

ha megszületik erről is a döntés, ez milyen módon hat ki Tatára, milyen módon hat ki az 

adóbevételekre, a munkára és az újabb kényszerre, és arra, hogy a környékbeli 9 polgármestert 

-, mert 10 település alkotja a Tatai Kistérségi Tanácsot -, milyen módon fogják bevonni ezekbe 

a döntésekbe és megtalálni mindig a közös feladatot, közös pontot. A másik ilyen kötelező 

feladatuk -, de ez már nem abban az értelemben kötelező feladatuk, ahogy a törvény előírja -, a 

fejlesztéseknek a továbbvitele. Tata város fejlesztéseit folytatniuk kell, ahogy az előző 

ciklusban is elkészítették az önkormányzatuknak a beszámolóját, és azt reméli, hogy ennek a 

ciklusnak a végén is egy legalább ilyen anyagot tudnak letenni a tataiak asztalára. Ez az anyag 

sem csak a fejlesztéseket tartalmazta, hanem a működésükkel kapcsolatos legfontosabb 

információkat, adatokat, de a fejlesztéseik ebben a kötetben szépen sorjáznak. Erre van 

lehetőségük a mostani ciklusban is, hiszen az önkormányzat még az előző időszakban elnyert 

több Európai uniós és Magyar Kormány által támogatott pályázatot, projektet, amelyekben 

lehetőségük lesz a munka folytatására. Ilyen például a Kertvárosi Óvoda megépítése. 

Elkészültek a tervek, a közbeszerzés kezdeténél állnak. Ilyen az orvosi rendelő a Komáromi 

utcában, amelyre szintén készülnek a tervek, de ott még nincsen engedélyes tervük, ha meglesz, 

akkor azt is el tudják kezdeni. Van egy csapadékvíz-elvezető rendszerre elnyert pályázatuk, ott 

a következő időszakban a 8 alapprogramból 3 már el tud indulni, ezeknek a közbeszerzése 

folyamatban van, a döntés előtt áll a kivitelező kiválasztása. A következő részlete ennek a 

projektnek a II. János Pál térnek, a Szent Kereszt Plébániatemplom mögötti területnek a 

rehabilitációja. Ennek a tervei is elkészültek, az engedélyeket beszerezték, itt is elindíthatják a 

közbeszerzést. Ugyanilyen a tóparti beruházás, amelynek a tervei készülnek, amely egy sokrétű 

érdekes színfoltja lehet a munkának, hiszen az Öreg-tó partjának, a Fáklya utcának egy olyan 

fejlesztése, amelyre eddig nem volt lehetőségük. Terveik között szerepel, hogy a jövőben a 

fejlesztések sorában az épített örökségük megóvása mindenképpen az elején kell, hogy 

szerepeljen a listának. Hála Istennek az elmúlt években sok-sok önkormányzati 

műemléképületet sikerült renoválniuk, tartalommal megtölteniük. Ennek a folytatására hívja 

képviselőtársait. Szerencsére már nem sok ilyen épületük van, de van még néhány, egyet kiemel 

közülük, a legnagyobbat, a Piarista Rendházat, így mindenki el tudja képzelni mekkora munka 

vár még az önkormányzatra. Az biztos, hogy ennek a csodálatos épületnek a jövője is az 
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önkormányzatra van bízva és ezzel kapcsolatban is lesznek feladataik bőséggel. A 

zöldfelületeik fejlesztése kapcsán a beszélgetésekből számára az derült ki, hogy mindegyik fél 

számára fontos terület, amely nem egyszerűen csak a fűnyírást jelenti, illetve azt, hogy a 

különböző zöldfelületeket, hogyan tudják a jelenlegi állapotukban karbantartani, hanem hogyan 

tudják fejleszteni, hogyan tudnak az erdeikkel, a tóparti részekkel, illetve azokkal a területekkel 

bánni és hogyan tudják továbbépíteni, továbbfejleszteni, amelyek még rájuk várnak. Egyet 

említ e közül a területek közül, a Réti-tavak másik felét, bár az egyik felét már rehabilitálták, 

de a másik fele ott van még, amely egyelőre még magántulajdon, de reméli, hogy sikerülni fog 

az önkormányzatnak hathatósan belépni abba a történetbe is. A vizeik védelme szintén egy 

ilyen fontos feladat. Ezeket mind egy sorba kellene írni, tehát nem egymás után következnek. 

A forrásaik további védelme és gondozása, a forrásfogadások további kiépítése, ahol még erre 

lehetőségük nyílik. Bár ebből is elég sokat elvégeztek, de még mindig vannak olyan forrásaik, 

és ha egyszer újra még nagyobb mennyiségben tér vissza a karsztvíz ebben a környezetben és 

Tata városát ilyen értelemben komolyan érinti, akkor ott még lesz bőséggel feladatuk. A 

közlekedésfejlesztést írta fel negyedik pontként, amely mindannyiuk számára megint csak egy 

alaptevékenység, mert abban érdekeltek, hogy a tataiak minél komfortosabb, normálisabb 

körülmények között tudjanak közlekedni. Ez egy örök feladata az önkormányzatnak. Lehet azt 

mondani, hogy eddig miért nem csinálták meg, mert mindig nyílnak új területek, illetve akkora 

feladattal állnak szemben, amelyet az önkormányzat önerőből csak nagyon lassan fog tudni 

befejezni, vagy egyszer olyan állapotra hozni, hogy azt mondhassák, ezt a feladatot elvégezték. 

Véleménye szerint, akik itt ülnek, nem fogják ezt megélni, de azon vannak, hogy ebben a 

részben is nagyot léphessenek előre. Ehhez kapcsolódik természetesen az előbb említett 

csapadékvíznek, ivóvíz- és szennyvíz-elvezetésnek is a minél magasabb szintű megoldása. Az 

ivóvízfejlesztés az újhegyiek és a Naszályi dűlőkben lakók szempontjából fontos, hogy ezt a 

lehetőséget is megkaphassák. A lakhatást írta még fel a fejlesztésekhez. Ahogy hallhatták a 

mostanában elhangzó hírekben a gazdasági szakemberek véleményéből is, hogy a lakásépítés 

lesz a következő újabb lendület, amely a gazdaságnak erőt adhat. Ez egy örök lehetőség és 

ehhez mindig a mindenkori kormányok jó szívvel nyúlnak. Azt remélik, hogy lesz olyan 

fejlesztési lehetőség, hogy Tatán az önkormányzat által felügyelten, az önkormányzat 

irányításával és a képviselő-testület által meghatározott szempontok alapján épülhetnek új 

lakások és alakulhat ki újabb lakóterület a városban. Abban is érdekeltek, hogy a régi lakások, 

a régi házak, a régi kertes övezetek is folyamatosan megújuljanak. Ehhez az idősgondozásban 

egy új elemet szükséges behozniuk. Arra tettek kísérletet, hogy meghirdettek két olyan 

ingatlant, amely lehetőséget biztosít idősek számára apartmanház építésére. Azt reméli, hogy 

ezeknek a lehetőségeknek a biztosításával a tatai, a lakásukban nehezen mozgó vagy azt már 

ellátni nem képes idős embereknél egy ilyen váltással megpördülhet és foroghatnak azok a régi 

ingatlanok is, amelyeket az idős emberek már saját erőből nem kívánnak megújítani. Csak 

néhány dolgot villantott fel, mert nem szeretett volna visszaélni a vendégeik türelmével sem. 

Lesz idő bőven, hogy ezeket megtárgyalják. Csak néhány olyan szempontot akart a közösségük 

elé tárni, amely mindenki javaslatai között ott szerepelt a kampányban, a választási hadjáratban. 

Azt reméli, hogy ezekben a kérdésekben, ahogy elmondta, tudnak úgy kompromisszumra lelni, 

hogy az a közösség javát szolgálja a jövőben. Ebben számítanak a partnereikre és a várossal 

együttműködő szervezetekre. Hálás köszönetét fejezi ki a Kormányhivatal mellett a Megyei 

Közgyűlésnek is. Megköszöni a megyei közgyűlés döntéseit is, hiszen nekik köszönhetően 

tudtak azokon a pályázatokon eredményesen szerepelni, amelyek a megyei közgyűléshez 

vannak akkreditálva, ők hozhatnak róla döntést. Ezeken a pályázatokon az elmúlt időben jól 

szerepeltek, és azt remélik, hogy lesznek ilyen pályázatok és azokon Tata városa az újabb 

javaslataival, ötleteivel, terveivel jól fog tudni szerepelni. Köszönik ezt az együttműködést. 

Még egyszer mindenkinek megköszönve a támogatását, segítségét, imádságát, nagyon jó 

munkát kíván képviselőtársainak. Az októberi rendes ülésükre vonatkozóan hamarosan jelzi az 
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időpontot, abban a néhány kérdésben kell még megállapodásra jutni, amelyről itt most nem 

ejtett szót, például az Esterházy-kastély kérdéséről, erről is hosszasan tárgyalnak és folyik a 

munka. Ezt a tataiakkal hamarosan szintén ismertetni tudják és be tudnak róla számolni, mire 

jutott a város képviselő-testülete. Megköszöni az alakuló ülésen való megjelenését 

mindenkinek és további szép napot kíván. Mielőtt bezárná az ülést, megadja a szót dr. Horváth 

József jegyző úrnak. 

 

dr. H o r v á t h  József jegyző elmondja, a jogok, lehetőségek mellett pár kötelességre is 

szükséges felhívnia a figyelmet. Három dologról tájékoztatja képviselőket. Természetesen, 

amelyet most elmond, csak egy rövid összefoglaló és minderről részletes tájékoztatót adnak, 

írásban megküldenek a képviselő-testület tagjainak. Összefoglalja a vagyonnyilatkozat-tételi 

eljárás szabályait. A Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. 

törvény alapján az önkormányzati képviselő megválasztásától, majd ezt követően minden év 

január 1-jétől számított 30 napon belül - ebbe beleértve a külsős bizottsági tagokat, a 

polgármestert is - vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettséggel terhelt. A saját 

vagyonnyilatkozatához csatolni köteles a vele közös háztartásban élő házas, vagy élettársának, 

valamint a közös háztartásban élő gyermekének vagyonnyilatkozatát is. A vagyonnyilatkozat-

tétel elmulasztása esetén, annak benyújtásáig az önkormányzati képviselő e tisztségéből fakadó 

jogait nem gyakorolhatja, tiszteletdíjat, természetbeni juttatást, költségtérítést nem kaphat. A 

vagyonnyilatkozatot a törvényben meghatározott határidőig a vagyonnyilatkozatot vizsgáló 

bizottság, jelen esetben a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság, részére kell majd átadni. A részletes 

szabályokat megküldik természetesen. A másik kötelem az önkormányzati törvény 38. § (4) 

bekezdése alapján az önkormányzati képviselő megválasztásától, az eskütételtől számított 30 

napon belül köteles kérelmezni felvételét az adózás rendjéről szóló törvényben meghatározott 

köztartozásmentes adózói bázisba. A bázisba történő felvételére irányuló kérelme benyújtását 

követő hónap 30. napjáig köteles a felvétel megtörténtét igazolni a képviselő-testület az 

önkormányzat felé. Ennek a benyújtásában, ha szükséges, direkt segítséget is nyújtanak az 

elektronikus felületre való feltöltésben. A harmadik kötelem - az önkormányzati törvény 32. § 

(2) bekezdés j) pontja alapján - minden önkormányzati képviselő az eskütételét követő 3 

hónapon belül köteles részt venni a kormányhivatal által szervezett képzésen. Ennek részleteit 

még nem ismerik, ahogy megkapják a kormányhivataltól az erre vonatkozó tájékoztatót, szintén 

mindenkivel közlik. Kéri ezeket figyelembe venni. Ezeket a tájékoztatókat kivéve az utolsót, 

megküldik, és kéri ezt betartani, hisz ennek jogszabályi következményei is vannak, amelyeket 

ismertetett.  

 

 

 

M i c h l József polgármester további felvetés hiányában az ülést 10:27 órakor lezárja. Kérése 

képviselőtársaihoz, hogy ne menjenek el, mert egy közös fotót szeretne készíteni. Kéri, hogy 

zárásképpen közösen énekeljék el a Szózatot.  

 

S z ó z a t 

 

 

K.m.f. 

 

 

Michl József dr. Horváth József 

polgármester jegyző 

 


